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ΔΙΕΥΚΡΙΝΙΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΚΤΙΝΟΘΕΡΑΠΕΙΑ 
ΣΤΟ Π.Γ.Ν. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗΣ - ΕΒΡΟΥ 
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Δελτίο Τύπου του Πανεπιστημιακού Γενικού Νο-

σοκομείου Εβρου (Π.Γ.Ν.Ε.), το οποίο εκδόθηκε 

στις 12.02.2018, υπογράφεται από τον Καθηγητή 

Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας του Τμήματος 

Ιατρικής Δ.Π.Θ. και Διευθυντή της Κλινικής 

Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας του Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. 

Μιχάλη Κουκουράκη και συνυπογράφεται από 

τον Διοικητή του Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. Δημήτρη Αδαμίδη, 

περιέχει σύμφωνα με το τίτλο του «Διευκρινίσεις 

για την Ακτινοθεραπεία στο Π.Γ.Ν.Α.». Στο Δελτίο 

Τύπου του Π.Γ.Ν.Ε. αναφέρεται ότι: «Με αφορμή 

ποικίλα ανακριβή σχόλια για τον παλαιό 

γραμμικό επιταχυντή του Π.Γ.Ν.Ε., με το παρόν 

αναλύουμε λεπτομερώς τους λόγους για τους 

οποίους το εν λόγω θεραπευτικό σύστημα δεν 

δύναται, πλέον, να κατέχει καμία θέση στο 

Π.Γ.Ν.Ε. Πριν αναλύσουμε τους ως άνω λόγους, 

παραθέτουμε τις κάτωθι πληροφορίες για 

ενημέρωση όλων των ενδιαφερομένων. Η δωρεά 

του υπερσύγχρονου Γραμμικού Επιταχυντή 

προς το Π.Γ.Ν.Ε. έγινε στα πλαίσια ενός 

ολοκληρωμένου σχεδίου υλοποίησής μίας 

Πανελλήνιας δωρεάς από το Ιδρυμα Σταύρος 

Νιάρχος, σχέδιο το οποίο εκπόνησε η Ελληνική 

Εταιρεία Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας, σε 

συνεργασία με ομάδα Επιστημόνων από τα  

Αντικαρκινικά Ινστιτούτα των Η.Π.Α. που είχαν 

επισκεφτεί όλα τα Ακτινοθεραπευτικά Τμήματα 

της Ελλάδας (του δικού μας συμπεριλαμβανο-

μένου) και είχαν συζητήσει εκτενώς την τακτική 

εκσυγχρονισμού των κλινικών στην Ελλάδα. Το 

σχέδιο αυτό δεν αφορά, απλά, τη δωρεά δέκα 

(10) Επιταχυντών σε Ελληνικά Νοσοκομεία, 

αλλά στοχεύει στην πλήρη αναμόρφωση και 

εκσυγχρονισμό της λειτουργίας της Ακτινο-

θεραπείας στην Ελλάδα (σε επίπεδο μηχανημά-

των, τεχνογνωσίας και μετεκπαίδευσης). Η 

υλοποίηση του σχεδίου - οράματος αυτού απαι-

τούσε, σε πρώτη φάση, την άμεση απόσυρση 10 

Γραμμικών Επιταχυντών παλαιάς τεχνολογίας 

και την ταχεία αντικατάστασή τους με τους νέους 

(ο δικός μας ήταν ο 4ος από αυτούς που 

εγκαταστάθηκε). Σε μία δεύτερη φάση, όταν οι 

Γραμμικοί αυτοί θα λειτουργούν πλήρως και το 

προσωπικό θα είναι επαρκές και άρτια 

εκπαιδευμένο, ο στόχος του προγράμματος είναι 

η κατάργηση όλων των παλαιών Γραμμικών 

Επιταχυντών που υπάρχουν στην Ελλάδα και η 

αντικατάστασή τους από υπερσύγχρονους. Να 

απαλλαχτούμε, δηλαδή, δια παντός από τα 

παρωχημένης πλέον τεχνολογίας  ακτινοθερα-

πευτικά αυτά μηχανήματα στην Ελλάδα». 

Αναλυτικά το πλήρες κείμενο του Δελτίου Τύπου 

του Πανεπιστημιακού Γενικού Νοσοκομείου 

Εβρου (Π.Γ.Ν.Ε.) στη σελίδα 2 της παρούσας 

έκδοσης.  
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Δημοπρατήθηκε η Δ1 Φάση του κτιριακού 
συγκροτήματος Ιατρικής Αλεξανδρούπολης, 
συνολικού προϋπολογισμού 12,5 εκατ. ευρώ 
(με χρηματοδότηση από το Π.Ε.Π. Α.Μ.Θ.). 
Το  συγκεκριμένο  έργο  αφορά  την  κατα-
σκευή  μέρους  του  συγκροτήματος των Κτι-
ριακών Εγκαταστάσεων και του Περιβάλ-
λοντος Χώρου του Τμήματος Ιατρικής στην 
Πανεπιστημιούπολη Αλεξανδρούπολης και 
πιο συγκεκριμένα τα κτίρια 1 και 13 του 
συγκροτήματος και το τμήμα Β του 

περιβάλλοντος χώρου που περιλαμβάνει το 
δυτικό τμήμα του συνολικού περιβάλλοντος 
χώρου. Στο κτίριο 1 που βρίσκεται στο δυτικό 
τμήμα του γηπέδου προβλέπεται να 
στεγασθούν τα πέντε Αμφιθέατρα (2x75 
θέσεων και 3x150 θέσεων), οι Αίθουσες 
Φροντιστηρίων (4x104 τ.μ.), η Γραμματεία, το 
Κυλικείο και οι κοινοί χώροι του Τμήματος. Οι 
ενότητες αυτές οργανώνονται γύρω από ένα 
μεγάλο διώροφο στεγασμένο αίθριο που 
αποτελεί κεντρικό σημείο αναφοράς και 

σύνδεσης των διαφόρων λειτουργιών του 
κτιρίου. Το κτίριο 13 αποτελεί τον υπαίθριο 
στεγασμένο διάδρομο - στοά σύνδεσης του 
κτιρίου 1 με τα ήδη κατασκευασμένα κτίρια 
των Εργαστηρίων. Στον περιβάλλοντα χώρο 
προβλέπονται εργασίες χωματουργικών, 
οδοποιίας, διαμόρφωσης πλακοστρωμένων 
επιπέδων, καθιστικών κ.λ.π. και εργασίες 
χωματουργικών για την φύτευση μόνιμου και 
εποχιακού πρασίνου. Προβλέπεται επίσης η 
κατασκευή ενός κεντρικού υδάτινου στοιχείου 

ρέματος - λίμνης με ανακυκλούμενο νερό, 
που δημιουργείται στην θέση όπου υπάρχει 
μία φυσική ρεματιά.  
Μέσω τοπικού οδικού δικτύου προσπέλασης 
με χώρους στάθμευσης αυτοκινήτων που 
περιλαμβάνονται στον περιβάλλοντα χώρο τα 
κτίρια συνδέονται με την περιφερειακή οδό 
της Πανεπιστημιούπολης. Το συνολικό 
εμβαδόν των κτιρίων ανέρχεται σε 4.913 τ.μ. 
και του περιβάλλοντα χώρου σε 10,2 
στρέμματα.  
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Το παράσημο του Αξιωματικού του 
Τάγματος του Ακαδημαϊκού Φοίνικα 

θα απονεμηθεί στην Καθηγήτρια κ. 

Ευγενία Μπεζιρτζόγλου, Ιατρό, Ειδικό 
Μικροβιολόγο σε εκδήλωση, που θα 

πραγματοποιηθεί στο Auditorium Théo 

Angelopoulos στο Institut français de 
Grèce - Γαλλικό Ινστιτούτο Ελλάδος. 

Η Καθηγήτρια κ. Ε. Μπεζιρτζόγλου 

είναι Διευθύντρια του Εργαστηρίου 
Μικροβιολογίας, Βιοτεχνολογίας και 

Υγιεινής του Τμήματος Αγροτικής 
Ανάπτυξης Δ.Π.Θ. στην Ορεστιάδα 

και είναι Διπλωματούχος Βιοχημείας 

του Πανεπιστημίου Lille I (Γαλλία), 
Διπλωματούχος Παρασπολογίας στην 

Ανθρωποβιολογία του Πανεπιστημίου 

Lille I (Γαλλία), Διπλωματούχος 
Αιματολογίας στην Ανθρωποβιολογία 

του  Πανεπιστημίου  Lille  I  (Γαλλία) 

με Μεταπτυχιακό Δίπλωμα (D.E.A.) 
Μικροβιολογίας του Πανεπιστημίου 

Paris-Sud (Γαλλία) και Διδακτορικό 
Δίπλωμα (Ph.D.) Μικροβιολογίας με 

ειδίκευση «Αναερόβια βακτήρια» του 

Πανεπιστημίου   Paris-Sud   (Γαλλία). 
Σύμφωνα με τη σχετική πρόσκληση 

που απέστειλε ο κ. Mikaël Hautchamp, 

Διευθυντής του Γαλλικού Ινστιτούτου 
Ελλάδος, Σύμβουλος Συνεργασίας και 

Μορφωτικής Δράσης, η εκδήλωση 

πρόκειται να πραγματοποιηθεί την 
Τετάρτη 28.02.2018 στις 18:30.   
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ΧΧ ΔΙΕΘΝΕΣ ΒΡΑΒΕΙΟ ΕΡΕΥΝΗΤΗ 
ΣΤΟΝ ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΟ κ. Σ. ΠΑΠΑΜΙΧΟ 
χχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχ 

ΧΧ 191 Δελτίο Τύπου, που υπογράφεται από τον Διοικητή του 

Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. Δημήτρη Αδαμίδη, με τίτλο: «Διεθνές Βραβείο Νέου 

Ερευνητή σε νεαρό γιατρό του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Εβρου 

για πρωτοποριακή επιστημονική έρευνα στην Ογκολογία», αναφέρει: 

«Ο Αιματολόγος κ. Σπύρος Παπαμίχος, Επικουρικός Ιατρός στην νέα 

Αιματολογική Εργαστηριακή Κλινική του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου 

Αλεξανδρούπολης (Π.Γ.Ν.Α.), έλαβε υποτροφία πλήρους κάλυψης 

μετακίνησης (full-fee waiver Travel Grant) από την Ευρωπαϊκή Εταιρεία 

Κλινικής Ογκολογίας (E.S.M.O.), για την πρωτοποριακή ερευνητική 

εργασία του, που θα παρουσιασθεί στο Ευρωπαϊκό Συνέδριο Ανοσο- 

Ογκολογίας 2017, όπου περιγράφεται ένας νέος βιολογικός μηχανισμός 

του προγραμματισμένου κυτταρικού θανάτου, αναθεωρώντας τα έως 

σήμερα ισχύοντα δεδομένα. Η μελέτη ανοίγει νέους πρωτοποριακούς 

δρόμους για την αποτελεσματική ανοσοθεραπεία του καρκίνου. Η 

Διοίκηση του Π.Γ.Ν.Ε. συγχαίρει θερμά τον κ. Σπύρο Παπαμίχο για το 

βραβείο νέου ερευνητή που έλαβε και του εύχεται επιτυχία στη συνέχιση 

εργασία του, που θα παρουσιασθεί στο Ευρωπαϊκό Συνέδριο Ανοσο- 

Ογκολογίας 2017, όπου περιγράφεται ένας νέος βιολογικός μηχανισμός 

του προγραμματισμένου κυτταρικού θανάτου, αναθεωρώντας τα έως 

σήμερα ισχύοντα δεδομένα. Η μελέτη ανοίγει νέους πρωτοποριακούς 

δρόμους για την αποτελεσματική ανοσοθεραπεία του καρκίνου. Η το 

βραβείο νέου ερευνητή που έλαβε και του εύχεται επιτυχία στη συνέχιση 

της έρευνάς του ενάντια στον καρκίνο».  

 

ΧΧ ΜΕ ΧΡΕΙΑΖΕΣΘΕ ΑΚΟΜΑ 
ΟΤΑΝ ΘΑ ΕΙΜΑΙ 65 ΧΡΟΝΩΝ  

 

 
ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΣ ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΕΡΓΟΛΗΠΤΩΝ ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ 

ΠΤΥΧΙΟΥΧΩΝ ΑΝΩΤΕΡΑΣ ΚΑΙ ΜΕΣΗΣ ΤΕΧΝΙΚΗΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΕΩΣ 

 

 

 

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ 
 

 

 

Ο Σύλλογος Τεχνικών Ασφαλείας Ελλάδος και ο Πανελλήνιος Σύνδεσμος 

Εργοληπτών Ηλεκτρολόγων Πτυχιούχων Ανωτέρας και Μέσης Τεχνικής 

Εκπαιδεύσεως οργανώνουν την Δευτέρα 12.02.2018 στις 17:00 μ.μ. στην 

οδό Λεωνίδου 30 στην Αθήνα, εκπαιδευτικό Σεμινάριο με θέμα: 
 

 

«Γνωστοί και άγνωστοι κίνδυνοι Ηλεκτρικού Ρεύματος» 
 

 

Το Σεμινάριο θα έχει και διαδραστικό χαρακτήρα και για τον λόγο αυτόν 

οι συμμετέχοντες θα πρέπει να προσέλθουν προετοιμασμένοι. Η είσοδος 

είναι ελεύθερη και λόγω των περιορισμένων θέσεων απαιτείται δήλωση 

συμμετοχής. Θα δοθούν βεβαιώσεις συμμετοχής. 

 

ΧΧ 594 Στην ταινία «The Intern» με τον Robert De Niro και την Anne 

Hathaway, ο συνταξιοδοτημένος Ben Whittaker αποφασίζει να εργασθεί, 

μέσω ενός προγράμματος  πρακτικής,  επειδή  βαρέθηκε  να  κάθεται.  

ΠΡΟΕΤΟΙΜΑΖΕΤΑΙ ΤΟ 3ο ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

ΦΑΡΜΑΚΟΕΠΙΔΗΜΙΟΛΟΓΙΑΣ ΣΤΗΝ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ 

 

ΜΕΤΑΞΥ ΤΩΝ ΤΡΙΩΝ ΠΡΟΤΕΛΙΚΑ ΕΠΙΛΕΓΜΕΝΩΝ 

ΓΙΑ ΤΟ ΒΡΑΒΕΙΟ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΥΧΙΑΣ 

ΤΩΝ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ ΒΡΕΤΑΝΙΚΗΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ 

Ο ΕΠ. ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ Δρ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ 
χχχχχχχΨΨΨΨΨχχχχχχχχχχφφφφφφφφφφφφφφφφφφφφφχχχχχχχχ 

 
 

Μεταξύ όσων επιλέχθηκαν για Βραβείο Αποφοίτων Βρετανικής Εκπαίδευσης Study 

U.K. περιλαμβάνεται ο Δρ. Δημήτριος Δημητρίου, Επίκουρος Καθηγητής στο Τμήμα 

Οικονομικών Επιστημών της Σχολής Κοινωνικών, Πολιτικών και Οικονομικών 

Επιστημών του Δημοκρίτειου Πανεπιστημίου Θράκης (Δ.Π.Θ.), Πρόεδρος του Δ.Σ. 

του Διεθνούς Αερολιμένα Αθηνών «Ελεύθεριος Βενιζέλος». 

Σε ανακοίνωση που αναρτήθηκε στην ιστοσελίδα του British Council στην Ελλάδα 

(https://www.britishcouncil.gr/study-uk/alumni-awards) ανακοινώθηκαν οι φιναλίστ 

για τις τρεις κατηγορίες Βραβείων Αποφοίτων Βρετανικής Εκπαίδευσης Study U.K. 

Τα Βραβεία Αποφοίτων Βρετανικής Εκπαίδευσης αναγνωρίζουν και τιμούν τις 

εξαιρετικές επιτυχίες αποφοίτων βρετανικής εκπαίδευσης και αναδεικνύουν την αξία 

και τον αντίκτυπο της βρετανικής ανώτατης εκπαίδευσης. Η Ελλάδα έχει την τιμή να 

φιλοξενεί τα Βραβεία Αποφοίτων Βρετανικής Εκπαίδευσης σε συνεργασία με την 

Βρετανική Πρεσβεία στην Αθήνα, το British Graduates Society (B.G.S.) και το British 

Hellenic Chamber of Commerce για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά. Σύμφωνα με τη 

σχετική ανακοίνωση, φιναλίστ του 2018 είναι για το Βραβείο Επαγγελματικής 

Επιτυχίας ο Δρ. Δημήτριος Δημητρίου (Cranfield University), η Δρ. Χρυσάνθη 

Παπαδοπούλου (Queen’s University Belfast, University of Southampton και 

King’s College London) και ο κ. Αλέξανδρος Χαρκιολάκης (University of Sheffield). 

Για το Βραβείο Επιχειρηματικότητας ο Δρ. Νικόλαος Δημητριάδης (University of 

Sheffield), ο κ. Τηλέμαχος Μαυράκης (Leeds University Business School, University 

of Leeds) και η κ. Αλεξάνδρα Χολή (University College London). Τέλος για το Βραβείο 

Κοινωνικού Αντίκτυπου ο Δρ. Σπύρος Κιτσινέλης (University of Sheffield), η κ. 

Αννα - Μαρία Κουντούρη (University of Westminster και London Metropolitan) και η κ. 

Αγγελική Παππά (University of Birmingham). 

Οι νικητές θα ανακοινωθούν στην τελετή απονομής των Βραβείων Αποφοίτων 

Βρετανικής Εκπαίδευσης Study U.K. την Τετάρτη 07.03.2018. 

H Πρέσβης της Βρετανίας κ. Kate Smith δήλωσε: «H βρετανική εκπαίδευση συνεχίζει 

να εμπνέει γενιές νέων ανθρώπων – και για το υψηλότατο επίπεδό της, αλλά και για 

την κοινωνική της συμβολή. Οι απόφοιτοι των Βρετανικών Πανεπιστημίων 

χαράσσουν τη δική τους πετυχημένη πορεία σε παγκόσμιο επίπεδο σε πολλούς και 

διαφορετικούς τομείς: έχουν τιμηθεί με βραβεία Νόμπελ, έχουν κερδίσει Οσκαρ, 

έχουν γίνει Χρυσοί Ολυμπιονίκες, έχουν αναδειχθεί σε πολιτικούς ηγέτες. Αλλά και 

πολλοί άλλοι απόφοιτοι, ίσως λιγότερο διάσημοι, συμβάλλουν καθημερινά στον 

τομέα τους και στην κοινωνία που ζουν με τις γνώσεις και την εμπειρία που 

απέκτησαν από τα Βρετανικά εκπαιδευτικά ιδρύματα στα οποία φοίτησαν και από 

τους δεσμούς που σφυρηλάτησαν κατά τη διάρκεια των σπουδών τους». 

O κ. Tony Buckby, Διευθυντής του British Council στην Ελλάδα δήλωσε: «Είναι 

μεγάλη μας χαρά να φιλοξενούμε τα Βραβεία Αποφοίτων Βρετανικής Εκπαίδευσης 

στην Ελλάδα, για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά φέτος. Τα Βραβεία αφορούν στην 

αναγνώριση της επιτυχίας ανθρώπων που τα επιτεύγματα τους εδώ στην Ελλάδα 

έχουν επηρεασθεί, έως ένα βαθμό, από την εμπειρία των σπουδών τους σε 

Βρετανικό Πανεπιστήμιο. Τα εκπαιδευτικά ιδρύματα ανώτατης εκπαίδευσης του 

Ηνωμένου Βασιλείου υποδέχονται Ελληνες σπουδαστές στα προγράμματά τους εδώ 

και πολλά χρόνια, με αποτέλεσμα οι απόφοιτοι Βρετανικών Πανεπιστημίων στην 

Ελλάδα να ξεπερνούν τον εντυπωσιακό αριθμό των 300.000. Πολλοί από τους 

απόφοιτους διατηρούν επαφή με τα Πανεπιστήμιά τους και συνεχίζουν να 

μοιράζονται τις εμπειρίες τους ως ενεργά μέλη των Συλλόγων Αποφοίτων Βρετανικών 

Πανεπιστημίων. Η απονομή των Βραβείων στην Ελλάδα μας δίνει τώρα τη 

δυνατότητα  να  αναγνωρίσουμε  κάποια  από  αυτά  τα  εξαιρετικά  επιτεύγματα». 

 

ΠΡΟΕΤΟΙΜΑΖΕΤΑΙ ΤΟ 3ο ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

ΦΑΡΜΑΚΟΕΠΙΔΗΜΙΟΛΟΓΙΑΣ ΣΤΗΝ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ 
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ΔΙΕΥΚΡΙΝΙΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΚΤΙΝΟΘΕΡΑΠΕΙΑ 
ΣΤΟ Π.Γ.Ν. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗΣ - ΕΒΡΟΥ 
ΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧ 
 

Δελτίο Τύπου του Πανεπιστημιακού Γενικού Νοσοκομείου Εβρου 

(Π.Γ.Ν.Ε.), το οποίο εκδόθηκε στις 12.02.2018, υπογράφεται από 

τον Καθηγητή Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας του Τμήματος 

Ιατρικής Δ.Π.Θ. και Διευθυντή της Κλινικής Ακτινοθεραπευτικής 

Ογκολογίας του Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. Μιχάλη Κουκουράκη και 

συνυπογράφεται από τον Διοικητή του Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. Δημήτρη 

Αδαμίδη, περιλαμβάνει «Διευκρινίσεις για την Ακτινοθεραπεία στο 

Π.Γ.Ν. Αλεξανδρούπολης».  

 

 

 

Το πλήρες κείμενο του Δελτίου Τύπου του Π.Γ.Ν.Ε. έχει ως 

ακολούθως: 

«Με αφορμή ποικίλα ανακριβή σχόλια για τον παλαιό γραμμικό 

επιταχυντή του Π.Γ.Ν.Ε., με το παρόν αναλύουμε λεπτομερώς τους 

λόγους για τους οποίους το εν λόγω θεραπευτικό σύστημα δεν 

δύναται, πλέον, να κατέχει καμία θέση στο Π.Γ.Ν.Ε. 

Πριν αναλύσουμε τους ως άνω λόγους, παραθέτουμε τις κάτωθι 

πληροφορίες για ενημέρωση όλων των ενδιαφερομένων. 

Η δωρεά του υπερσύγχρονου Γραμμικού Επιταχυντή προς το 

Π.Γ.Ν.Ε. έγινε στα πλαίσια ενός ολοκληρωμένου σχεδίου 

υλοποίησής μίας Πανελλήνιας δωρεάς από το Ιδρυμα Σταύρος 

Νιάρχος, σχέδιο το οποίο εκπόνησε η Ελληνική Εταιρεία 

Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας, σε συνεργασία με ομάδα 

Επιστημόνων από Αντικαρκινικά Ινστιτούτα των Η.Π.Α. που είχαν 

επισκεφτεί όλα τα Ακτινοθεραπευτικά τμήματα της Ελλάδας (του 

δικού μας συμπεριλαμβανομένου) και είχαν συζητήσει εκτενώς την 

τακτική εκσυγχρονισμού των κλινικών στην Ελλάδα. Το σχέδιο 

αυτό δεν αφορά, απλά, τη δωρεά δέκα (10) Επιταχυντών σε 

Ελληνικά Νοσοκομεία, αλλά στοχεύει στην πλήρη αναμόρφωση και 

εκσυγχρονισμό της λειτουργίας της Ακτινοθεραπείας στην Ελλάδα 

(σε επίπεδο μηχανημάτων, τεχνογνωσίας και μετεκπαίδευσης). Η 

υλοποίηση του σχεδίου - οράματος αυτού απαιτούσε, σε πρώτη 

φάση, την άμεση απόσυρση 10 Γραμμικών Επιταχυντών παλαιάς 

τεχνολογίας και την ταχεία αντικατάστασή τους με τους νέους (ο 

δικός μας ήταν ο 4ος από αυτούς που εγκαταστάθηκε).  

Σε μία δεύτερη φάση, όταν οι Γραμμικοί αυτοί θα λειτουργούν 

πλήρως και το προσωπικό θα είναι επαρκές και άρτια 

εκπαιδευμένο, ο στόχος του προγράμματος είναι η κατάργηση 

όλων των παλαιών Γραμμικών Επιταχυντών που υπάρχουν στην 

Ελλάδα και η αντικατάστασή τους από υπερσύγχρονους. Να 

απαλλαχτούμε, δηλαδή, δια παντός από τα παρωχημένης πλέον 

τεχνολογίας ακτινοθεραπευτικά αυτά μηχανήματα στην Ελλάδα.  

Οι λόγοι στους οποίους βασισθήκαμε για την απόσυρση του 

απηρχαιωμένου πλέον και δυσλειτουργικού Γραμμικού Επιταχυντή 

διακρίνονται σε 3 κατηγορίες ως εξής: 

 

Α. ΤΕΧΝΙΚΟΙ ΛΟΓΟΙ 

 

1. Ο παλαιός γραμμικός επιταχυντής εγκαταστάθηκε το 2001 στο 

Π.Γ.Ν.Ε. και η λειτουργία του ξεκίνησε τον Ιανουάριο του 2003. 

2. Το μηχάνημα αυτό, πέρα από το ότι πλέον προσέφερε θεραπείες 

της προηγούμενης εικοσαετίας, παρουσίαζε τα τελευταία χρόνια 

αλλεπάλληλες βλάβες, που οδηγούσαν στη διακοπή της θεραπείας 

των ασθενών για εβδομάδες ή και μήνες. Μόνο ένα ποσοστό 

ασθενών κατάφερναν να ολοκληρώσουν τη θεραπεία τους χωρίς 

διακοπές. Η εμπιστοσύνη των ασθενών του τόπου μας είχε αρχίσει 

να κλονίζεται και οι ιατροί του τμήματος δήλωναν απερίφραστα την 

απελπισία τους για την επικρατούσα κατάσταση, εκλιπαρώντας 

την πολιτεία να αντικατασταθεί πλέον αυτό το μηχάνημα.  

3. Από 01.01.2016 σταμάτησαν να κυκλοφορούν στη διεθνή αγορά 

γνήσια ανταλλακτικά (end of guaranteed support) και, συνεπώς, το 

ενδεχόμενο, σε δεδομένη στιγμή, να ήταν ανέφικτη η επισκευή του 

Επιταχυντή, μετά από κάποια από τις καθημερινές βλάβες του, 

ήταν πλέον πολύ πιθανό.  

4. Η όλη διαδικασία της απεγκατάστασης και αποσυναρμολόγησης 

του παλιού μηχανήματος και της εγκατάστασης των νέων 

Γραμμικών Επιταχυντών στα Κέντρα αποδέκτες της δωρεάς, έγινε 

από την κατασκευάστρια εταιρείας Electra, όπως ακριβώς 

υποχρεώνει το συμβόλαιο δωρεάς με το ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος.  

5. Το εν λόγω συμβόλαιο αναφέρει ρητά ότι σε περίπτωση που το 

Νοσοκομείο επιθυμεί την επανασυναρμολόγηση του παλιού 

μηχανήματος και την εγκατάστασή του σε άλλο χώρο, το κόστος 

της όλης εργασίας αναλαμβάνεται από το Νοσοκομείο.  

6. Εγκατάσταση σε άλλο χώρο σήμαινε μελέτη της στατικότητάς 

του χώρου, προσθήκη θωράκισης (σύμφωνα με τη νομοθεσία για 

την αποφυγή διαρροής ακτινοβολίας από το υψηλής ενέργειας 

αυτό μηχάνημα έξω από το χώρο θεραπείας), 

επανασυναρμολόγηση και επανατοποθέτηση, καθώς και 

συντήρηση λειτουργίας. Στη δική μας περίπτωση, αυτό σημαίνει 

επίσης την απομάκρυνση της μονάδας Κοβαλτίου και την 

δαπανηρή απόσυρση της ραδιενεργού πηγής του. Εκτιμώμενο 

συνολικό κόστος 400.000 - 500.000 ευρώ.  

7. Η υπεύθυνη εταιρεία Electra δήλωσε ρητά ότι δεν αναλάμβανε 

καμία ευθύνη και δεν παρείχε καμία εγγύηση για το αν το 

επανασυναρμολογημένο μηχάνημα, 16 έτη μετά την τοποθέτησή 

του, θα ήταν λειτουργικό και ιατρικά αποδεκτό, δεδομένης της 

παλαιότητας των ηλεκτρικών συστημάτων του. Συνεπώς, 

οποιαδήποτε απόφαση επανατοποθέτησης του παλαιού 

μηχανήματος, θα ισοδυναμούσε, το πιθανότερο, με οικονομική 

ζημία χωρίς κανένα όφελος, για την οποία θα έπρεπε να 

αναζητηθούν ευθύνες.  

8. Η απόσυρση του παλαιού Γραμμικού Επιταχυντή από το 

Π.Γ.Ν.Ε. δεν αποτελεί δική μας ‘πρωτοτυπία’. Απόσυρση των 

παλαιών Γραμμικών Επιταχυντών έγινε από όλα τα Νοσοκομεία 

υποδοχής της δωρεάς του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος: Τα 

Πανεπιστημιακά Νοσοκομεία, Ηρακλείου, Πάτρας, Λάρισας, 

Θεαγένειο Νοσοκομείο, Αλεξάνδρας Αθηνών αλλά και της 

Αλεξανδρούπολης, απέσυραν τους παλαιούς Γραμμικούς 

Επιταχυντές τους. Σε καμιά περίπτωση, δεν επανατοποθετήθηκε ο 

παλαιός Γραμμικός Επιταχυντής, για λόγους αυτονόητους από 

όλους στην Ελλάδα. Ήδη έχει αποσυρθεί και ο 2ος παλαιός 

Γραμμικός Επιταχυντής του Ηρακλείου και, εντός του έτους, θα 

αποξηλωθούν άλλοι δύο (2) παλαιοί Γραμμικοί Επιταχυντές για να 

αντικατασταθούν με τους νέους στο Αττικό και Θεαγένειο. 

 

Β. ΙΑΤΡΙΚΟΙ ΚΑΙ ΗΘΙΚΟΙ ΛΟΓΟΙ 

 

 

 

Πέρα των ως άνω αναφερομένων τεχνικών λόγων στους οποίους 

στηρίχτηκε η απόφαση απόσυρσης του παλαιού Γραμμικού, όπως 

έγινε άλλωστε και σε όλα τα άλλα Νοσοκομεία της Ελλάδας, ο 

σημαντικότερος λόγος, που από μόνος του στοιχειοθετεί και 

καθορίζει μία τέτοια απόφαση, άπτεται σαφώς της ιατρικής 

επιστήμης και δεοντολογίας.  

Η ‘άριστη’ θεραπεία που προσφέρεται σε έναν τόπο είναι άμεση 

συνάρτηση της εκπαίδευσης των ιατρών αλλά και, κυρίως, των 

διαθέσιμων μέσων για την άσκηση της Ιατρικής πράξης. Σήμερα, η 

‘άριστη’ Ακτινοθεραπεία στην Αν. Μακεδονία και Θράκη παρέχεται 

από τον υπερσύγχρονο Γραμμικό Επιταχυντή που λειτουργεί ήδη 

από τον Οκτώβριο 2017.  

Πρόσβαση στην άριστη και ολοκληρωμένη αυτή παροχή 

υπηρεσιών υγείας έχουν όλοι οι ασθενείς, ανεξάρτητα από ηλικία, 

φύλο, θρησκεία, ή ακόμη και προσδόκιμου επιβίωσης.  

Με ποιο κριτήριο, άραγε, θα έπρεπε να επιλέγουμε το ποιος 

ασθενής θα λάβει τη σύγχρονη μορφή Ακτινοθεραπείας και ποιος 

ασθενής μία πεπαλαιωμένη μορφή με συνεχείς διακοπές από τις 

βλάβες του μηχανήματος;  

Ο υπογράφων το παρόν Καθηγητής Ακτινοθεραπευτικής 

Ογκολογίας και Διευθυντής της ομώνυμης Κλινικής Π.Γ.Ν.Ε., έχει 

την αδιαπραγμάτευτη ηθική υποχρέωση να συνεχίσει να σέβεται, 

να υπηρετεί, να παρέχει και να διασφαλίζει την άριστη θεραπεία 

σε όλους ανεξαρτήτως τους ασθενείς αυτού του τόπου.  

Άραγε οι υποστηρικτές της επιλογής της διατήρησης της 

λειτουργίας του παλαιού Γραμμικού Επιταχυντή θα αποδέχονταν 

τη λύση να θεραπευτούν με παρωχημένης τεχνολογίας 

μηχανήματα, με απηρχαιωμένη ικανότητα στόχευσης, έλλειψη 

συστημάτων καθημερινής επιβεβαίωσης του στόχου (I.G.R.T.) και 

με διακοπές της ροής της θεραπείας τους, στην περίπτωση που 

ασθενείς ήταν οι ίδιοι, οι σύζυγοι ή τα παιδιά τους; Ή θα 

αγωνίζονταν προκειμένου να διασφαλίσουν μια θέση στο νέο 

υπερσύγχρονο μηχάνημα; Υποχρέωση, λοιπόν, τόσο του 

Διευθυντή της Κλινικής Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας όσο και 

της Διοίκησης Π.Γ.Ν.Ε. είναι η διασφάλιση του ‘αρίστου εφικτού’ 

για όλους τους καρκινοπαθείς ανεξαιρέτως.  

 

Γ. ΠΡΑΚΤΙΚΟΙ ΛΟΓΟΙ 

 

Σήμερα, το τμήμα Ακτινοθεραπείας του Π.Γ.Ν.Ε., με τη λειτουργία 

του υπερσύγχρονου Γραμμικού Επιταχυντή της δωρεάς του 

Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος, προσφέρει άριστης ποιότητας 

Ακτινοθεραπεία σε 23 ασθενείς ημερησίως. Η λίστα αναμονής 

είναι μικρότερη από 3 μήνες, ενώ στην Αγγλία, για παράδειγμα, η 

λίστα αναμονής είναι έως 2 μήνες. Επείγοντα περιστατικά 

αντιμετωπίζονται αυθημερόν. Άλλα κέντρα της Ελλάδας έχουν 

λίστες αναμονής που υπερβαίνουν τις δικές μας. Με την 

ενεργοποίηση της απογευματινής λειτουργίας από τον Μάρτιο 

2018, στοχεύουμε στο να εξυπηρετούνται περί τους 35 ασθενείς 

ημερησίως, υποβιβάζοντας τη λίστα αναμονής σε επίπεδα 

χαμηλότερα από τα διεθνώς αποδεκτά όρια.  

 

 
 

Ποια λοιπόν η θέση του παλαιού Γραμμικού Επιταχυντή σε όλη 

αυτή την επιτυχή, μέχρι τώρα, προσπάθεια εκσυγχρονισμού που 

κάνουμε σε συνεργασία με Πανελλήνιες και Διεθνείς Επιτροπές 

στο τμήμα Ακτινοθεραπείας του Νοσοκομείου μας; Το υπάρχον 

προσωπικό, ούτως η άλλως, μπορεί να λειτουργήσει έναν, μόνο, 

Γραμμικό Επιταχυντή.  

Η παρουσία του παλαιού δεν θα προσέφερε παρά μόνο 

προβληματισμούς πρακτικούς, ιατρικούς και ηθικούς, και η 

παραμονή του θα κόστιζε στο Νοσοκομείο μας εκατοντάδες 

χιλιάδες ευρώ.  

Με την άφιξη δύο νέων Ακτινοφυσικών και δύο νέων τεχνολόγων 

που αναμένονται εντός του έτους θα πληρούμε, πλέον, τα κριτήρια 

να αποδεχτούμε τη δωρεά του 2ου υπερσύγχρονου Γραμμικού 

Επιταχυντή και να λύσουμε για την επόμενη 10ετία τα προβλήματα 

Ακτινοθεραπείας του τόπου μας, έτσι ώστε το ΠΓΝΕ να είναι το 

πρώτο Νοσοκομείο στην Ελλάδα όπου θα εκμηδενιστεί η λίστα 

αναμονής.  

Ελπίζουμε με το παρόν να γίνεται κατανοητή η ορθότητα της 

απόφασης να απαλλαχθούμε από το πρόβλημα της 

απηρχαιωμένης δυσλειτουργικής Ακτινοθεραπείας του 

παρελθόντος.  

Ζητούμε δε τη συνδρομή όλων αυτών που πραγματικά 

ενδιαφέρονται για τον εκσυγχρονισμό των υπηρεσιών υγείας προς 

τους καρκινοπαθείς μας, έτσι ώστε να διασφαλιστεί η έλευση του 

2ου Γραμμικού Επιταχυντή.  

Με αγάπη, ευθύνη και αφοσίωση στη φροντίδα των 

καρκινοπαθών». 

 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

ΧΧ ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΙΣΤΟΡΙΑ ΣΟΒΙΕΤΙΚΟΥ 
ΚΑΙ ΜΕΤΑΣΟΒΙΕΤΙΚΟΥ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟΥ  
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ΧΧ 1964 Το Relkom λειτουργεί σε μεγάλο βαθμό «χειροτεχνικά»: οι 

συνδρομητές αποκτούν πρόσβαση σε περιεχόμενο εκτός της Ε.Σ.Σ.Δ. 

αποκλειστικά μέσω της σύνδεσης με έναν μόνον υπολογιστή, ο οποίος 

με τη σειρά του συνδέεται με ένα μονάχα μόντεμ. Αυτό το μηχάνημα, με 

την ονομασία Kremvax [5], συνδέεται με έναν διακομιστή του 

Πανεπιστημίου του Ελσίνκι, μέσω της προσωπικής τηλεφωνικής 

γραμμής του ιδρυτή του Demos, Αλεξέι Σολντάτοφ. Ο Σολντάτοφ στην 

πραγματικότητα έχει αποκτήσει ένα προνόμιο εκ μέρους της Διεύθυνσης 

του Ινστιτούτου Κουρτσάτοφ: διαθέτει αυτόματη διεθνή γραμμή (που δεν 

περνά δηλαδή από τηλεφωνικό κέντρο με χειριστή), στην οποία μπορεί 

να συνδέσει το σύστημά του, που από κάποιους αποκαλούνταν ειρωνικά 

«παράθυρο στην Ευρώπη», μια αναφορά στην έκφραση που είχε 

χρησιμοποιήσει ο Μέγας Πέτρος για την Αγία Πετρούπολη. 

Η συσκευή ήταν αδιανόητα αργή για τα σημερινά δεδομένα: όλοι οι 

χρήστες του Relkom συνδέονταν με τον εξωτερικό κόσμο μέσω ενός 

μόνο υπολογιστή συνδεδεμένου με ένα μόντεμ ταχύτητας 9600 

bits/δευτερόλεπτο (9,6 K) – δηλαδή πενήντα έξι φορές πιο αργού από 

την πιο υποτυπώδη σύγχρονη σύνδεση A.D.S.L. (512 K). Ωστόσο, 

παρά (ή εξαιτίας) αυτών των πολύ ακατέργαστων ιδιαίτερων 

χαρακτηριστικών, το Relkom επέτρεψε την εμφάνιση της πρώτης 

ιντερνετικής κοινότητας στη χώρα. 

Εκείνη την εποχή, η τιμή ενός προσωπικού υπολογιστή μπορούσε να 

είναι έως και δώδεκα φορές μεγαλύτερη του μέσου μισθού [6]. Επίσης, 

η αρχική κοινότητα του ρωσόφωνου Ιστού αποτελούνταν σχεδόν 

αποκλειστικά από νέους μηχανικούς, που είχαν πρόσβαση στο δίκτυο 

μέσα από τον χώρο εργασίας τους – συχνά Ερευνητικά Ινστιτούτα ή 

Εργαστήρια, των οποίων το στρατηγικό ενδιαφέρον δικαιολογούσε την 

εγκατάσταση ενός δικτυωμένου τερματικού. Ετσι, κατά παράδοξο 

τρόπο, μέσα σε θύλακες ελεγχόμενους από τις υπηρεσίες ασφαλείας, η 

μικρή ομάδα πληροφορικάριων συνομιλεί εντελώς ελεύθερα σε 

φόρουμ με διευθύνσεις με υποβλητικά ονόματα: talk.politics.soviet, 

soc.culture.soviet… Οι χρήστες του Relkom συμμετέχουν, σε 

πραγματικό χρόνο, σε παθιασμένες συζητήσεις σχετικά με την 

αποσύνθεση της Σοβιετικής Ενωσης. Οι απόψεις που αντάλλαξαν τότε 

βρίσκονται ακόμη και σήμερα σε μια κρυφή γωνιά του δικτύου Usenet, 

ενός πρωτοκόλλου που έχει πέσει σε αχρησία και θεωρείται πλέον 

μέρος του Deep Web («Βαθέως Ιστού»). 

Η μικρή κοινότητα του Relkom δεν περιορίζεται μόνο να συζητά τα 

γεγονότα: συμμετέχει ενεργά σε αυτά κατά τη διάρκεια του 

αποτυχημένου πραξικοπήματος του Αυγούστου του 1991, όταν 

ορθόδοξοι κομμουνιστές, πολιτικοί και στρατιωτικοί, προσπαθούν να 

καταλάβουν την εξουσία και να θέσουν τέλος στην μεταρρυθμίσεις του 

Μιχαήλ Γκορμπατσόφ. Οι πραξικοπηματίες παρουσιάζουν τον Γενικό 

Γραμματέα, που βρίσκεται σε ταξίδι στην Κριμαία, ως άρρωστο και τον 

θέτουν σε κατ’ οίκον περιορισμό. Οσο για τον Μπόρις Γιέλτσιν, 

Πρόεδρο εκείνη την εποχή της Σοβιετικής Δημοκρατίας της Ρωσίας, 

κλείνεται στον «Λευκό Οίκο», όπου βρίσκεται η έδρα της Ανω Βουλής 

της Ρωσίας. Με την υποστήριξη ενός τμήματος της K.G.B., οι 

πραξικοπηματίες φιμώνουν την πληροφόρηση προκειμένου να 

καθυστερήσουν τις αντιδράσεις της δυτικής κοινής γνώμης και του 

σοβιετικού πληθυσμού. Κόβουν τις διεθνείς τηλεφωνικές γραμμές και 

αντικαθιστούν τις τηλεοπτικές και ραδιοφωνικές εκπομπές με όπερες 

που παίζονται ξανά και ξανά, διακοπτόμενες μόνο από λακωνικά 

ανακοινωθέντα εκ μέρους των πρωτεργατών του πραξικοπήματος. 

Ωστόσο, οι πράκτορες της K.G.B. έχουν ξεχάσει να κόψουν την 

αυτόματη γραμμή του Σολντάτοφ – αναμφίβολα επειδή δεν 

φαντάζονταν ότι μια γραμμή προσβάσιμη μέσω του Ινστιτούτου 

Πυρηνικών Ερευνών θα μπορούσε να μεταβιβάσει ανατρεπτικές 

πληροφορίες. 

Από εκείνη τη στιγμή, το Relkom γίνεται ένα από τα ελάχιστα κανάλια 

συζήτησης και ενημέρωσης σε πραγματικό χρόνο σχετικά με την 

κατάσταση. Δημοσιογράφοι και ακαδημαϊκοί από τη Δύση, ανήσυχοι 

για την κατάσταση στη Μόσχα, σπεύδουν να μπουν σε σοβιετικά 

φόρουμ. Οι χρήστες τούς διηγούνται όσα βλέπουν από το παράθυρό 

τους ή ακόμη μεταδίδουν στο εξωτερικό και τις επαρχίες τις 

ανακοινώσεις που συντάσσει ο Γιέλτσιν, περικυκλωμένος από ειδικές 

δυνάμεις έτοιμες να εισβάλλουν στο κτίριο. Ετσι, κατά τη διάρκεια των 

τριών ημερών του πραξικοπήματος, το υπερφορτωμένο δίκτυο γίνεται 

το πεδίο της πρώτης ψηφιακής εξέγερσης στην ιστορία. Οι σοβιετικοί 

χρήστες του Relkom γνωρίζουν τους κινδύνους που διατρέχουν: 

«Μεταδίδουμε τόσες πληροφορίες που αρκούν για να μας στείλουν στη 

φυλακή για το υπόλοιπο της ζωής μας», γράφει ένας από αυτούς σε 

έναν δυτικό δημοσιογράφο [7]. 

Η εμπειρία του Relkom καθόρισε πολλές μελλοντικές εξελίξεις, ιδίως 

την οργάνωση της υποδομής του Runet. Εγκατεστημένη στα προάστια 

της Μόσχας, σε ένα κτίριο του Ινστιτούτου Πυρηνικών Ερευνών 

γνωστό με την ονομασία M9, η συσκευή Kremvax, που επέτρεπε 

στους χρήστες να συνδεθούν με ξένους διακομιστές δικτύου, αρχικά 

περιοριζόταν στον περίφημο υπολογιστή και το μόντεμ του, με τα δύο 

μηχανήματα τοποθετημένα σε μια απόμερη γωνιά του κτιρίου. Μετά 

το τέλος της Σοβιετικής Ενωσης, καθώς ο αριθμός των χρηστών 

αυξάνεται, ο εξοπλισμός επεκτείνεται. Οι διακομιστές γεμίζουν σύντομα 

όλο το δωμάτιο όπου βρίσκεται το Kremvax, αργότερα όλον τον όροφο 

και τέλος ολόκληρο το κτίριο. Σήμερα, το M9 αποτελεί το νευραλγικό 

κέντρο του ρωσόφωνου Ιστού: σχεδόν όλες οι συνδέσεις από τη Ρωσία 

ή την Κεντρική Ασία διέρχονται από αυτό το κτίριο υψίστης ασφαλείας. 

Το Relkom επέτρεψε επίσης την εμφάνιση της πρώτης γενιάς 

διαδικτυακών επιχειρηματιών. Ο μελλοντικός ιδρυτής και επικεφαλής 

του Yandex, Αρκάδι Βολόζ, ανακαλύπτει το δίκτυο τον Αύγουστο του 

1991, όταν, αγωνιώντας να μάθει νέα από τους συγγενείς του, ψάχνει 

πώς θα παρακάμψει τη φίμωση της πληροφόρησης. Τότε χρησιμοποιεί 

για πρώτη φορά το σύστημα επικοινωνίας, μέσω ηλεκτρονικού 

υπολογιστή, πάνω στο οποίο θα κτίσει την αυτοκρατορία του. 

Το 1993, καθώς ο όγκος των πληροφοριών που διέρχονται από το 

Διαδίκτυο αρχίζει να αυξάνεται, ο Βολόζ δημιουργεί το Yandex (από το 

yet another index, «ακόμη ένα ευρετήριο»). Αυτή η υπηρεσία εύρεσης 

περιεχομένου γίνεται δημοφιλής, σε βάρος των λύσεων που 

προέρχονται από τη Δύση, οι οποίες δεν καταφέρνουν να επιβληθούν 

στην εγχώρια αγορά. Η Δύση γνωρίζει εκείνη την εποχή την πρώτη 

επανάσταση του Διαδικτύου: μηχανές αναζήτησης όπως η Lycos ή το 

Yahoo κυριεύουν τον Παγκόσμιο Ιστό, δυσκολεύονται όμως να 

εδραιωθούν στη Ρωσία. 

Οι λόγοι που εξηγούν την εξέλιξη αυτή είναι αρκετοί. Ο μετασοβιετικός 

χώρος, και ειδικότερα η Ρωσία, διατηρούσε το στίγμα δεκαετιών 

απομόνωσης και ελέγχου των πληροφοριών. Η καλωδιακή υποδομή 

που τον συνέδεε με την Ευρώπη και τις Η.Π.Α. παρέμενε ανεπαρκής 

και κακής ποιότητας, κάτι που περιόριζε την ανάπτυξη των 

φιλοξενούμενων στη Δύση υπηρεσιών. Συνεπώς, σε πολλούς τομείς, οι 

Ρώσοι αναγκάσθηκαν να αναπτύξουν τις δικές τους υπηρεσίες. Ετσι 

προκύπτει και η δημιουργία του Yandex, αλλά και πολλών άλλων 

λιγότερο γνωστών ιστοχώρων. 

Στη δεκαετία του 1990, οι αδυναμίες της ψηφιακής υποδομής 

προέρχονται επιπλέον από την απροθυμία ξένων επενδυτών να 

εγκατασταθούν στη Ρωσία. Το νομικό σύστημα της χώρας συνεχίζει  

να είναι αναξιόπιστο, η οικονομία της ασταθής. Οι γίγαντες της Σίλικον 

Βάλεϊ  γυρίζουν  την  πλάτη  τους  στη  χώρα  και  έτσι  αφήνουν  το 

πεδίο ελεύθερο στις τοπικές πρωτοβουλίες. Επίσης, η αγορά της 

διαδικτυακής πρόσβασης αρχικά διαμοιράζεται μεταξύ ορισμένων 

εθνικών τηλεπικοινωνιακών γιγάντων και μιας ατέλειωτης σειράς 

περιφερειακών δομών – και μάλιστα δημοτικών. Ακόμη και σήμερα, 

υπάρχουν περισσότεροι από δεκατρείς χιλιάδες πάροχοι υπηρεσιών 

Ιντερνετ, τη στιγμή που στη Γαλλία περιορίζονται σε μια δεκάδα: 

πολλές πόλεις διαθέτουν όχι μόνο τις δικές τους τοπικές εταιρείες, αλλά 

και δημοτικά ενδοδίκτυα (intranet), με ιστοσελίδες και περιεχόμενο που 

διατίθενται αποκλειστικά εντός των οικισμών. 

Παρά  την  κρίση  και  την  παλαιότητα  των  υποδομών  της,  η  Ρωσία 

δεν έχασε την έκρηξη του Διαδικτύου που συνέβη στα τέλη της 

δεκαετίας  του  1990.  Εντούτοις,  αυτή  έλαβε  χώρα  στο  περιθώριο 

του  παγκοσμιοποιημένου  Ιστού,  κάτι  που  επέτεινε  ορισμένες 

εθνικές ιδιαιτερότητες όσον αφορά τις δικτυακές πρακτικές. Ετσι, η 

δηλητηριώδης φήμη των Ρώσων στον κόσμο των διαδικτυακών 

παιχνιδιών χρονολογείται από εκείνη την εποχή: αναγκασμένοι να 

παίζουν στους δικούς τους διακομιστές, λόγω ευρυζωνικών 

περιορισμών, οι Ρώσοι ανέπτυξαν συγκεκριμένους κώδικες 

συμπεριφοράς και έκφρασης που τους διαφοροποιούν ακόμη και 

σήμερα  από  τους  άλλους  παίκτες. 

Σ’ αυτήν την υπόθεση, παίζει ρόλο και η επιστημονική κουλτούρα. Καθ’ 

όλη τη διάρκεια του Ψυχρού Πολέμου, η κυριαρχία του σοβιετικού 

στρατιωτικού - βιομηχανικού συμπλέγματος – σε αριθμό εργαζομένων, 

μηχανικών και στελεχών – και η ενίσχυση της τεχνικής κατάρτισης 

προετοίμασαν ένα σημαντικό μέρος του πληθυσμού για τη γρήγορη 

αφομοίωση της Πληροφορικής. Κατά τη σοβιετική εποχή, τα επαρχιακά 

τεχνικά ινστιτούτα, που παρείχαν σύντομα προγράμματα κατάρτισης, 

απολάμβαναν μεγάλη δημοτικότητα και έτσι πολλοί πολίτες διέθεταν  

τα απαραίτητα προσόντα για τη χρήση σύνθετων λειτουργικών 

συστημάτων. 

Στα τέλη της δεκαετίας του 1990, η ρωσική κοινωνία, ως σύνολο 

καλύτερα εκπαιδευμένη στον πληροφορική από όσο οι πληθυσμοί της 

Δύσης, γνωρίζει μια μαζική ανασφάλεια που θα αποτελέσει γόνιμο 

έδαφος για μια άλλη εθνική ψηφιακή ειδικότητα: το κυβερνοέγκλημα. 

Για πολλούς ερασιτέχνες ή επαγγελματίες πληροφορικάριους που 

αρνούνται να μεταναστεύσουν στην Ευρώπη ή στις Η.Π.Α. 

προκειμένου να εξασφαλίσουν αξιοπρεπή εισοδήματα, η ηλεκτρονική 

υποκλοπή τραπεζικών καρτών αποτελεί ένα σχεδόν ακαταμάχητο μέσο 

πλουτισμού. Γύρω από αυτές τις δραστηριότητες οργανώνονται και 

αναπτύσσονται διάφορες μαφίες. Το 60% των κυβερνοεγκλημάτων 

που διαπράχθηκαν παγκοσμίως στις αρχές της δεκαετίας του 2000 

αποδόθηκαν στο Russian Business Network («Ρωσικό Επιχειρηματικό 

Δίκτυο»), μια διαδικτυακή εγκληματική οργάνωση που λειτουργεί ως 

πάροχος διαδικτυακής πρόσβασης [8]. Επίσης, πολλοί από τους χάκερ 

που εμπλέκονται σε κυβερνοεπιθέσεις στις Ηνωμένες Πολιτείες (ιδίως 

σε εκείνη κατά της Εθνικής Επιτροπής των Δημοκρατικών το 2016) και 

στην Ευρώπη, ενδεχομένως να προέρχονται από αυτούς τους κύκλους. 

Στις αρχές της δεκαετίας του 2000, το Runet εισέρχεται σε μια νέα 

φάση. Τα έσοδα από τους ενεργειακούς πόρους δημιουργούν ένα 

ευνοϊκό περιβάλλον για επενδύσεις και εγκαινιάζουν μια μακρά 

περίοδο ανάπτυξης. Η χώρα εισέρχεται ισότιμα στη δεύτερη 

διαδικτυακή επανάσταση (ή Web 2.0), που χαρακτηρίζεται από την 

έκρηξη των μέσων κοινωνικής δικτύωσης και την ανάδυση των 

αλγοριθμικών μηχανών αναζήτησης όπως η Google. Το πρόβλημα της 

έλλειψης καλωδίων σύνδεσης της Ρωσίας με τον υπόλοιπο κόσμο 

ρυθμίζεται οριστικά το 2005, με την εγκαινίαση ενός κεντρικού κορμού 

οπτικών ινών ζωτικής σημασίας για την ανάπτυξη του ρωσικού 

Διαδικτύου. Αυτό το καλώδιο, γνωστό ως Trans-Europe-Asia (T.E.A.), 

συνδέει το Λονδίνο με το Χονγκ Κονγκ, ακολουθώντας τη διαδρομή του 

Υπερσιβηρικού Σιδηρόδρομου και στη συνέχεια του Υπερμαντζουριακού 

Σιδηρόδρομου. Ετσι, η Ρωσία μετατρέπεται από ψηφιακή περιφέρεια 

σε κεντρικό εξάρτημα του μηχανισμού ανταλλαγής δεδομένων μεταξύ 

Ευρώπης και Ασίας. 

Ωστόσο, ο ανταγωνισμός από τη Δύση δεν έχει επικρατήσει απέναντι 

στις εγχώριες υπηρεσίες που δημιουργήθηκαν κατά τη δεκαετία του 

1990 και στις αρχές της δεκαετίας του 2000. Μάλλον το αντίθετο έχει 

συμβεί. Η παγκόσμια ανάπτυξη του Facebook συμβαδίζει με την 

ανάπτυξη του VKontakte. Και η Yandex ακόμη διατηρεί στη Ρωσία 

μεγάλο προβάδισμα έναντι της Google: ενώ οι αλγόριθμοι της μηχανής 

αναζήτησης του Βολόζ σχεδιάσθηκαν εξαρχής πάνω στη ρωσική 

γλώσσα, οι αλγόριθμοι του αμερικανικού γίγαντα για μεγάλο χρονικό 

διάστημα δεν μπορούσαν να διακρίνουν τις διαφορετικές πτώσεις των 

ρωσικών… 

Μετά από μια περίοδο ανοίγματος και έντονης συνεργασίας με τις 

δυτικές εταιρείες υπό την Προεδρία του Ντιμίτρι Μεντβέντεφ (2008-2012), 

η χώρα γνώρισε μια ένταση στις σχέσεις της με τη Δύση. Οι 

ιδιαιτερότητες του Runet έκτοτε έγιναν εργαλείο στην υπηρεσία της 

διεθνούς πολιτικής του Κρεμλίνου, το οποίο έχει μετατρέψει τον ψηφιακό 

χώρο σε τόπο προβολής των φιλοδοξιών του για περισσότερη διεθνή 

ισχύ. Και σε αυτό το πεδίο, η Ρωσία δεν στερείται συγκριτικών 

πλεονεκτημάτων. 

 

ΣΗΜΕΙΩΣΕΙΣ  

 

1. Στοιχεία Alexa. 

2. Catherine Morin - Desailly, «L’Union européenne, colonie du monde 

numérique?», Ενημερωτική Εκθεση Νο 443, Γερουσία, Παρίσι, 20 Μαρτίου 2013. 

3. Φυσικός στο επάγγελμα, ο Σολζενίτσιν ως κρατούμενος εργάστηκε σχεδόν για 

έναν χρόνο στην ειδική φυλακή Νο 16, όπου σήμερα βρίσκεται εγκατεστημένη μια 

σημαντική ομοσπονδιακή επιχείρηση κυβερνοασφάλειας. 

4. Βλ. τις αποκαλύψεις του Βλαντιμίρ Βετρόφ – γνωστού με το ψευδώνυμο 

Farewell στους συνδέσμους του με τη Δύση, τους αξιωματικούς της γαλλικής 

Διεύθυνσης Εδαφικής Παρακολούθησης (D.S.T.) – για τη λειτουργία της 

στρατιωτικο-βιομηχανικής  επιτροπής  κατά  τη  δεκαετία  του  1980. 

5. Αυτή η ονομασία παραπέμπει σε ένα επεισόδιο του 1984, όταν ένας Ολλανδός 

φαρσέρ έκανε τους τότε χρήστες του Ιντερνετ να πιστέψουν ότι ο Γενικός 

Γραμματέας Κονσταντίν Τσερνιένκο σέρφαρε προσωπικά στο Δίκτυο μέσω ενός 

μυστηριώδους υπολογιστή που ονομαζόταν Kremvax («vax» ήταν η κατάληξη 

που συνήθως χρησιμοποιούνταν τότε προκειμένου να προσδιορίσει έναν 

διακομιστή δικτύου, ενώ το «Krem» προσδιόριζε το Κρεμλίνο). 

6. Σύμφωνα  με  τα  στατιστικά  στοιχεία  του  Goskomstat  εκείνης  της  

εποχής. Η υπέρογκη τιμή των υπολογιστών εξηγείται εν μέρει από το εμπάργκο 

στα ηλεκτρονικά προϊόντα που επέβαλαν οι Η.Π.Α. μετά την εισβολή στο 

Αφγανιστάν (1979). 

7. Βάση αρχείων του φόρουμ talk.politics.soviet, 20 Αυγούστου 1991. 

8. Peter Warren, «Hunt for Russia’s Web criminals», «The Guardian», Λονδίνο, 15 

Νοεμβρίου 2007. 
 

* Αρθρο του κ. Kevin Limonier, Λέκτορα στο Γαλλικό Ινστιτούτο Γεωπολιτικής του 

Πανεπιστημίου Paris-VIII, που δημοσιεύθηκε στην επιθεώρηση Le Monde 

Diplomatique και αναρτήθηκε σε μετάφραση στα ελληνικά από την κ. Αθανασία 

Παπαγγελοπούλου στον ελληνικό ιστότοπο της Monde Diplomatique http://monde-

diplomatique.gr/?p=2406    
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Εγκύκλιος που εκδόθηκε στις 01.02.2018 και υπογράφεται από τον 

Υπουργό Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθό, με θέμα: «Σχετικά με διαδικασία 

παρακολούθησης ποιότητας νερού ανθρώπινης κατανάλωσης ως 

προς τις ραδιενεργές ουσίες που περιέχει μετά από την αξιολόγηση 

των αποτελεσμάτων μετρήσεων δύο ετών από την Ε.Ε.Α.Ε.» 

στάλθηκε προς τις Περιφέρειες όλης της επικράτειας. 

Τα σχετικά έγγραφα που μνημονεύονται στην Εγκύκλιο είναι τα 

ακόλουθα: α) Η Γ1(δ)/ ΓΠ οικ.67322/6.9.2017 Κοινή Υπουργική 

Απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, Οικονομίας και Ανάπτυξης, 

Υγείας, Περιβάλλοντος και Ενέργειας (ΦΕΚ 3282/Β/2017) «Ποιότητα 

νερού ανθρώπινης κατανάλωσης σε συμμόρφωση προς τις 

διατάξεις της Οδηγίας 98/83/ΕΚ του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής 

Ενωσης, της 03.11.1998 όπως τροποποιήθηκε με την Οδηγία (ΕΕ) 

2015/1787 (L260, 7.10.2015), β) Η Π/112/1057/2016/01.02.2016 

Κοινή Υπουργική Απόφαση «Θέσπιση απαιτήσεων προστασίας της 

υγείας του πληθυσμού από ραδιενεργές ουσίες που περιέχονται στο 

νερό ανθρώπινης κατανάλωσης, σε συμμόρφωση προς την Οδηγία 

2013/51/EYΡATOM του Συμβουλίου της 22.10.2013 (ΦΕΚ 241 

/Β/09.02.2016), γ) Η Γ1/ΓΠοικ.28158/15.4.2016 εγκύκλιος της 

Υπηρεσίας μας με θέμα: «Παρακολούθηση της ποιότητας νερού ως 

προς τις ραδιενεργές ουσίες που περιέχει» (ΑΔΑ ΩΣΟ7465ΦΥΟ-

Ζ6Ε), δ) Το Γ1δ/6220/13.02.2017 έγγραφο της Υπηρεσίας μας με 

θέμα: «Διευκρινίσεις επί της παρακολούθησης της ραδιενέργειας 

στο νερό ανθρώπινης κατανάλωσης» και ε) Το με α.π. 

Α.γ/414/13512/2017/31.10.2017 έγγραφο της Ελληνικής Επιτροπής 

Ατομικής Ενέργειας (Ε.Ε.Α.Ε.). 

Η Εγκύκλιος του Υπουργείου Υγείας με αρ. πρωτ. Δ1(δ)/Γ.Π.83211 

αναφέρει: 

«Σε συνέχεια των (γ) και (δ) σχετ. με τα οποία παρέχονται 

κατευθυντήριες Οδηγίες, μετά την έκδοση της (β) σχετ., αναφορικά 

με θέματα παρακολούθησης της ποιότητας του νερού ανθρώπινης 

κατανάλωσης της χώρας ως προς τις ραδιενεργές ουσίες και 

κατόπιν του (ε) σχετ. διευκρινίζεται ότι: Σύμφωνα με τις διατάξεις της 

(β) σχετ., η οποία έχει εκδοθεί σε εναρμόνιση Ευρωπαϊκής Οδηγίας 

για λόγους προστασίας της Δημόσιας Υγείας και ειδικότερα της 

υγείας του πληθυσμού από ραδιενεργές ουσίες που τυχόν 

περιέχονται στο νερό ανθρώπινης κατανάλωσης, οι παράμετροι 

παρακολούθησης της ραδιενέργειας στο νερό ανθρώπινης 

κατανάλωσης είναι: τρίτιο, ραδόνιο και ενδεικτική δόση. Σε 

εφαρμογή των διατάξεων της παρ. 1.2.β. του άρθρου 7 και της παρ. 

3 του σημείου 1 του Παραρτήματος ΙΙ της (β) σχετ. και σύμφωνα με 

τις οδηγίες της Ε.Ε.Α.Ε. μέχρι νεώτερης ενημέρωσης, οι υπεύθυνοι 

ύδρευσης προς το παρόν οφείλουν να παρακολουθούν το νερό 

ανθρώπινης κατανάλωσης μόνο ως προς την ενδεικτική δόση. Η 

ενδεικτική δόση υπολογίζεται από τα αποτελέσματα των παρακάτω 

μετρήσεων: Μέτρηση των ισοτόπων του ουρανίου (U-238 και U-

234), μέτρηση ολικής α και β ακτινοβολίας Κατόπιν των ανωτέρω οι 

υπεύθυνοι ύδρευσης σε εφαρμογή των υποχρεώσεων τους, όπως 

αυτές καθορίζονται στην παρ. 2 του άρθρου 7 της (β) σχετ., 

παρακαλούνται όπως διενεργήσουν άμεσα δειγματοληψίες στο νερό 

ανθρώπινης κατανάλωσης περιοχής αρμοδιότητας τους με σκοπό: 

Α. Τον προσδιορισμό των ισοτόπων του ουρανίου (U-238 και U-

234) σε αυτά. Σημειώνεται ότι: η δειγματοληψία και η εξέταση των 

δειγμάτων νερού ανθρώπινης κατανάλωσης για τη μέτρηση των 

ισοτόπων ουρανίου θα πρέπει να επαναλαμβάνεται κάθε χρόνο 

στην περίπτωση που από τα αποτελέσματα των μετρήσεων 

διαπιστωθεί ότι η συγκέντρωση έστω και ενός εκ των ισοτόπων του 

ουρανίου (U-238 και U-234) υπερβαίνει το 10% της παράγωγης 

συγκέντρωσης, όπως αυτή ορίζεται στη νομοθεσία (παρ. 2 του 

Παραρτήματος ΙΙΙ της β σχετ.), ενώ η δειγματοληψία και η εξέταση 

των δειγμάτων νερού ανθρώπινης κατανάλωσης για τη μέτρηση των 

ισοτόπων ουρανίου θα πρέπει να επαναλαμβάνεται κάθε τριετία 

στην περίπτωση που από τα αποτελέσματα των μετρήσεων 

διαπιστωθεί ότι οι συγκεντρώσεις των ισοτόπων του ουρανίου (U-

238 και U-234) δεν υπερβαίνουν το 10% της παράγωγης 

συγκέντρωσης.  

Β. Τον προσδιορισμό της ολικής α και β ακτινοβολίας σε αυτά. 

Σημειώνεται ότι: ο προσδιορισμός της ολικής α και β ακτινοβολίας 

θα διεξάγεται κάθε χρόνο σε όλα τα δείγματα νερού ανθρώπινης 

κατανάλωσης, τα δείγματα προς μέτρηση θα πρέπει να 

αποστέλλονται στα εργαστήρια της Ε.Ε.Α.Ε. ή εξουσιοδοτημένα 

προς σε αυτό εργαστήρια σύμφωνα με τις διατάξεις της κείμενης 

νομοθεσίας (παρ. 3 άρθρου 7 της β σχετ.). 

Τέλος επισημαίνεται ότι: 1) Οι υπεύθυνοι ύδρευσης υποχρεούνται: 

α) να κοινοποιούν τα αποτελέσματα των μετρήσεων στην Ε.Ε.Α.Ε. η 

οποία στην συνέχεια τα γνωστοποιεί στο Υπουργείο Υγείας και 

στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, β) να υποβάλλουν αίτηση προς την 

Ε.Ε.Α.Ε. για τη χορήγηση “Πιστοποιητικού Καταλληλόλητας 

Πόσιμου Νερού”. Το έντυπο “Αίτηση Χορήγησης Πιστοποιητικού 

Καταλληλόλητας Πόσιμου Νερού” είναι διαθέσιμο στην ιστοσελίδα 

της Ε.Ε.Α.Ε.: http://eeae.gr/ακτινοπροστασία/εποπτεία-επιπέδων-

ραδιενέργειας-στο-περιβάλλον/έλεγχος-νερού-ανθρώπινης-κατανά-

λωσης. 2) Η Ε.Ε.Α.Ε. αξιολογεί τα αποτελέσματα των μετρήσεων και 

εκδίδει το “Πιστοποιητικό Καταλληλότητας”. Η Υπηρεσία μας και η 

Ε.Ε.Α.Ε. παραμένουν στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε περαιτέρω 

διευκρίνιση».
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Διπλό Πανελλήνιο Μαθητικό Διαγωνισμό Ψηφιακής Δημιουργίας 

αφιερωμένο στην Οδική Ασφάλεια, διοργανώνουν η Εκπαιδευτική 

Ραδιοτηλεόραση του Υπουργείου Παιδείας και το Ινστιτούτο Οδικής 

Ασφάλειας (Ι.Ο.ΑΣ.) «Πάνος Μυλωνάς».  

Οι μαθητές των Δημοτικών όλης της χώρας καλούνται να 

αξιοποιήσουν τη φαντασία τους για να στείλουν το μήνυμα «Στο 

δρόμο με προσοχή!», ενώ οι μαθητές των Γυμνασίων και των 

Λυκείων θα αποτυπώσουν στα έργα τους τις ανησυχίες τους 

σχετικά με το θέμα «Οδική Ασφάλεια: δικαίωμα όλων».  

Το δρόμο της δημιουργίας δείχνει – και την τρέχουσα σχολική 

χρονιά – στους μαθητές η Εκπαιδευτική Ραδιοτηλεόραση σε 

συνεργασία με το Ινστιτούτο Οδικής Ασφάλειας (Ι.Ο.ΑΣ.) «Πάνος 

Μυλωνάς» με τη διοργάνωση Πανελλήνιου Μαθητικού Διαγωνισμού 

Ψηφιακής Δημιουργίας. Για τους μαθητές και τις μαθήτριες των 

σχολικών μονάδων της Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης το θέμα του 

διαγωνισμού είναι «Στο δρόμο με προσοχή!», ενώ οι μαθητές της 

Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης καλούνται να ασχοληθούν το θέμα 

«Οδική Ασφάλεια: δικαίωμα όλων».  

Σκοπός του διαγωνισμού είναι η ευαισθητοποίηση των νέων 

παιδιών της πατρίδας μας σε σχέση με την οδική ασφάλεια και η 

δραστηριοποίησή τους μέσω της δημιουργίας πρωτότυπων 

ψηφιακών έργων (βίντεο και διαδικτυακών εφαρμογών) που θα 

προάγουν την κυκλοφοριακή αγωγή και θα αναδεικνύουν τη 

σημασία της τήρησης των κανόνων του Κώδικα Οδικής 

Κυκλοφορίας (Κ.Ο.Κ.) Στόχος δηλαδή του διπλού αυτού 

διαγωνισμού είναι να κατανοηθούν από τους μικρότερους μαθητές 

οι βασικοί κανόνες οδικής ασφάλειας που πρέπει να τηρούν τα 

παιδιά ως πεζοί, επιβάτες και ποδηλάτες, ενώ για τους έφηβους το 

ζητούμενο είναι να αντιληφθούν ότι ως χρήστες του οδικού δικτύου 

έχουν δικαιώματα αλλά και υποχρεώσεις που οφείλουν να 

γνωρίζουν και να τηρούν ώστε να μπορούν οι ίδιοι και οι 

συμπολίτες τους να κυκλοφορούν με ασφάλεια και να μην 

κινδυνεύουν να εμπλακούν σε τροχαία συμβάντα. 

Επίσημη ανακοίνωση του διαγωνισμού έγινε και στο πλαίσιο της 

εορταστικής εκδήλωσης και τελετής βράβευσης των μαθητών και 

εκπαιδευτικών που διακρίθηκαν, κατά την περασμένη σχολική 

χρονιά, στον Πανελλήνιο Μαθητικό Διαγωνισμό για τα 40 χρόνια 

της Εκπαιδευτικής Ραδιοτηλεόρασης του Υπουργείου Παιδείας. 

Στην εκδήλωση, η οποία πραγματοποιήθηκε την περασμένη 

βδομάδα, παραβρέθηκε η Πρόεδρος του Ι.Ο.ΑΣ. «Πάνος 

Μυλωνάς», κ. Βασιλική Δανέλλη - Μυλωνά, μαζί με στελέχη του 

Ινστιτούτου, ενώ σε όλους τους εκπαιδευτικούς και μαθητές που 

συμμετείχαν σε αυτήν μοιράστηκε το βιβλίο κυκλοφοριακής 

αγωγής «Γίνε Ιππότης της Οδικής Ασφάλειας» και το ημερολόγιο 

του Ι.Ο.ΑΣ. για το 2018, προκειμένου να αντλήσουν ιδέες για το 

νέο διαγωνισμό. 
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Είναι αδιαμφισβήτητο γεγονός η εισαγωγή των νέων τεχνολογιών σε όλους τους τομείς και 

απολύτως ορατές οι αλλαγές που έχει επιφέρει στον τρόπο ζωής όλων. Τα «έξυπνα» κινητά 

τηλέφωνα συνέβαλαν σ’ αυτό, με τις ηλεκτρονικές εφαρμογές να καλύπτουν κάθε μικρή και 

μεγάλη πτυχή της καθημερινότητας του κοινού. 

Ο όγκος και το εύρος των προσωπικών δεδομένων (τα λεγόμενα BigData), που έχουν 

καταχωρηθεί σε μυριάδες βάσεις δεδομένων αντιστοίχως πολλών διαφορετικών εταιρειών 

και ο στόχος της διαφύλαξης και αξιοποίησής τους προς όφελος του κοινού, οδήγησε τους 

αρμόδιους ευρωπαϊκούς φορείς στην ψήφιση και θέση σε ισχύ του Ευρωπαϊκού 

Κανονισμού Προστασίας Προσωπικών Δεδομένων (G.D.P.R.). Ο νέος Κανονισμός θα 

τεθεί σε εφαρμογή στις 25.05.2018 και όλες οι εταιρείες, οι οποίες επεξεργάζονται 

προσωπικά δεδομένα Ευρωπαίων πολιτών, θα πρέπει συμμορφωθούν με τις διατάξεις 

του νέου Κανονισμού. 

Στον κλάδο της υγείας τα πράγματα είναι ιδιαιτέρως ευαίσθητα, καθώς η προστασία των 

ευαίσθητων προσωπικών δεδομένων και οι πληροφορίες, όπως το ιατρικό ιστορικό, ο 

τρόπος ζωής και διατροφής συνθέτουν την εικόνα του ατόμου που δυνητικά θα αποτελέσει 

ασθενή σε κάποια φάση της ζωής του. Η καταγραφή, συγκέντρωση και επεξεργασία των 

στοιχείων αυτών σε μεγάλο μέρος του πληθυσμού, εξυπηρετεί με το βέλτιστο τρόπο στην 

πρόληψη επιδημιών, στη θεραπεία ασθενειών, στη βελτίωση της ζωής, στην πρόληψη, 

ακόμα και στην εξατομικευμένη φαρμακευτική αγωγή κάθε ασθενούς. Η εικόνα αυτή, η 

οποία μπορεί να αντληθεί μέσω εκατομμυρίων δεδομένων από διαφορετικές πηγές, 

αποτελεί τον ορισμό των BigData στην υγεία, όπως αυτά ορίζονται παγκοσμίως. 

Ο λόγος που για την αποτελεσματική αυτορρύθμιση των δομών της ιατρικής κοινότητας, 

είναι απαραίτητη η συνεργασία με εξειδικευμένο νομικό συνεργάτη είναι γιατί ο δικηγόρος 

με εξειδίκευση σε θέματα συμμόρφωσης σε σχέση με τον G.D.P.R. γνωρίζει απολύτως 

όλες τις παραμέτρους των θεμελιωδών αρχών αυτοματοποιημένης επεξεργασίας των 

προσωπικών δεδομένων. Η ελαχιστοποίηση των δεδομένων, η οριοθέτηση του σκοπού 

επεξεργασίας, η διασφάλιση της διαφάνειας και της νομιμότητας της επεξεργασίας, αλλά 

και η αναγκαιότητα παροχής της ελεύθερης, ειδικής και ενημερωμένης συναίνεσης από 

τον χρήστη, είναι πλέον επιβεβλημένες τροποποιήσεις. Επιπλέον αυτών, για την 

εξασφαλισμένα άρτια λειτουργία και την αποφυγή «κενών» στις νέες αυτές ρυθμίσεις, η 

διενέργεια μελέτης επιπτώσεων σε προληπτικό επίπεδο (impact or risk assessment) είναι 

μία πολύτιμη υπηρεσία, που πλέον θα γίνει θεμελιωδώς απαραίτητη για τις εταιρείες που 

στόχο έχουν να περάσουν επιτυχώς τα τεστ του σεβασμού και της εδραίωσης του 

δικαιώματος των πελατών τους στην ιδιωτικότητα. 

Τέτοιες εταιρείες στον κλάδο της υγείας είναι τα νοσοκομεία, οι ιδιωτικές κλινικές, τα 

διαγνωστικά κέντρα, οι φαρμακευτικές εταιρείες, οι ασφαλιστικές εταιρείες, αλλά και οι 

πάροχοί τους, όπως οι εταιρείες κλινικών μελετών, οι εταιρείες παροχής λογισμικού και 

marketing, digital marketers και οι health-app developers. Αυτές είναι οι επιχειρήσεις που 

μεταξύ άλλων στον κλάδο της υγείας οφείλουν να μετασχηματίσουν τη λειτουργία τους για 

την προστασία των προσωπικών δεδομένων των πελατών τους, χωρίς να αποκλείονται 

εταιρείες που παρασκευάζουν ή/και εμπορεύονται συμπληρώματα διατροφής, ιατρικά 

αναλώσιμα (π.χ. βελόνες μέτρησης ζαχάρου), καλλυντικά φαρμακείου, προϊόντα που στο 

σύνολό τους υπάγονται στην αρμοδιότητα του Εθνικού Οργανισμού Φαρμάκου (Ε.Ο.Φ.). 

Παρόλο που ο κλάδος της υγείας άρχισε αρκετά αργοπορημένα σε σχέση με άλλους 

κλάδους να υιοθετεί εφαρμογές ψηφιοποίησης, αναμένεται, με τις νέες αυτές αλλαγές, να 

συμβάλει σημαντικά και στην πολυπόθητη μείωση των δαπανών υγείας μέσω της χρήσης 

των BigData και τελικά στη βελτίωση του επιπέδου υγείας των πολιτών, που είναι και το 

ζητούμενο. 
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